
Protokół Nr XLII/5/2022 

z XLII sesji Rady Gminy w Gąsawie odbytej w dniu 27 maja 2022 roku. 

 

Sesję rozpoczęto w dniu 27 maja 2022 r o godz. 9
00

 i zakończono o godz. 12
45

.
 
W sesji na 

podstawie listy obecności na ogólną ilość 15 radnych udział wzięło 12 radnych, czyli wymagane 

quorum.  

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Paweł Brzykcy 

2. Robert Dworek 

3. Janusz Wesołowski 

 

Spoza rady w sesji udział wzięli: 

Błażej Łabędzki – Wójt Gminy Gąsawa, 

Natalia Nowakowska – Sekretarz Gminy Gąsawa, 

Nadkomisarz Maciej Słowiński – zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Żninie  

Genowefa Bocian – Skarbnik Gminy Gąsawa, 

Tadeusz Gołębiewski -  kierownik referatu w Urzędzie Gminy w Gąsawie, 

Karol Wrzesiński - kierownik referatu w Urzędzie Gminy w Gąsawie, 

Magdalena Śniadecka Dyrektor Szkoły Podstawowej w Laskach Wielkich  

Katarzyna Kaźmierczak – Kierownik GOPS w Gąsawie , 

sołtysi z terenu gminy wg załączonej listy obecności, 

          

Porządek obrad. 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z XXXVII zwyczajnej sesji Rady Gminy,  oraz X , XI, XII i XIII 

nadzwyczajnej sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Komendanta Powiatowego Policji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego 

na terenie Gminy Gąsawa. 

a) dyskusja 

5. Informacja przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym oraz informacja z realizacji uchwał. 

7. Informacja o złożonych interpelacjach i wnioskach przez radnych. 

8. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji programu współpracy Gminy Gąsawa z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie za 2021 rok 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami 

kolejnych umów dzierżawy na okres 3 lat nieruchomości gruntowych stanowiących 

własność Gminy Gąsawa. 

b) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Gąsawa z Zasobu Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości gruntowych w obrębie ewidencyjnym 

Oćwieka, 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomani na 2022 rok, 

d) udzielania dotacji celowych ze środków budżetu Gminy Gąsawa dla spółki wodnej 

na działania związane z bieżącym utrzymaniem wód i urządzeń wodnych oraz na 

dofinansowanie inwestycji na terenie Gminy Gąsawa 



e) wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2022 rok, 

f) zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2022-2032. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zakończenie. 

 

 

Ad.1,2. 

Otwarcia sesji dokonał przewodniczący rady gminy Mariusz Kazik, który powitał wszystkich 

przybyłych na sesję oraz na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji na ogólną ilość 15 

radnych udział bierze obecnie 12 radnych i jest ona władna do podejmowania uchwał. Następnie 

przedstawił porządek obrad, który został przyjęty 12 głosami „za” (jednogłośnie). 

 

Ad.3. 

Przewodniczący rady gminy poinformował, że protokół z ostatniej sesji został wyłożony do wglądu 

radnych przed sesją oraz w biurze rady. Zapytał radnych czy go czytać, czy przyjmą w wersji 

wyłożonej bez odczytywania. Radni zdecydowali, aby protokołu nie odczytywać i przyjęli w wersji 

wyłożonej jednogłośnie 12 głosami „za”. 

 

Ad.4. 

W tym punkcie porządku obrad zastępca Komendanta Powiatowego Policji przedstawił informację 

o o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Gąsawa. Informacja została 

również przesłana do radnych w miesiącu marcu. 

W dyskusji nad przedstawiona informacja głos zabrali: 

Wójt Gminy zwrócił się z prośbą, żeby wzmocnić kontrole na plaży w Gąsawie ponieważ coraz 

częściej dochodzi tam do wandalizmu. 

Radny Roman Szczęsny pytał o tzw. rejestr internetowy dotyczy to zgłoszenia o zagrożeniu – czy 

interwencja policji jest natychmiastowa od zgłoszenia . 

Nadkomisarz Maciej Słowiński udzielił odpowiedzi i wyjaśnił, że zgłoszone zjawisko jest 

ujmowane w zadaniach dla służb patrolowych  w Krajowej Mapie Zagrożeń  jeżeli są rzeczy 

wymagające  interwencji . 

Przewodniczący Rady Gminy jako samorząd przymierzamy się do założenia monitoringu na plaży, 

wyjaśnił że dewastacja na plaży jest robiona notorycznie i jest to robione prawdopodobnie w 

godzinach popołudniowych ale również bardzo często do południa. Zwrócił się również z prośbą 

aby patrole policji były nie tylko w Gąsawie na ul. Żnińskiej ale żeby czynności kontrolne były 

również prowadzone  na. ul. Biskupińskiej , Trzemeszeńskiej i Leszka Białego. 

Maria Warda sołtys z Gogółkowa mówiła o tym, że ludzie otrzymują coraz więcej fałszywych sms 

w związku z tym pytała na ile Komenda Policji w Żninie jest przygotowana żeby interweniować w 

takich sprawach – czy jest tworzona baza tych fałszywych numerów. 

Zastępca Komendanta Policji wyjaśnił, że policja działa o przepisy Kodeksu karnego, i jeżeli ktoś 

ma podejrzenie o przestępstwie to powinien zgłosić. Wyjaśnił również, że na dzień dzisiejszy nie 

jest takie proste żeby ustalić sprawcę, na zakończenie dodał że każda informacja jest wartościowa i 

należy ją zgłaszać. 

Mirosława Koc sołtys z Biskupina zwróciła się z prośbą  o wzmożenie patroli w Biskupinie. 

Obowiązuje tam ograniczenie prędkości do 40 km,  a kierowcy często tą prędkość przekraczają. 

Rozpoczął się sezon turystyczny i dużo osób przybywa na Pałuki między innymi do Biskupina  a 

autobusy często są parkowane na chodniku lub na ulicy przy ośrodku w centrum wsi. 

Zwróciła się również z prośbą o zamontowanie lustra na drodze w kierunku Biskupina od strony 

Gąsawy przy torach ze względu na ograniczoną widoczność. 



Na zakończenie poinformowała, że w ostatnim czasie na tablicy sołeckiej w odstępstwie 4 dni były 

umieszczane naklejki związane ze strajkiem kobiet  a nie powinno to mieć miejsca jeżeli 

interwencja policji będzie częstsza w sołectwie Biskupin to takie coś nie będzie miało miejsca. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Zastępcy Komendanta za przedstawione informacje i 

ogłosił 5 minut przerwy. 

 

Ad.5 

W tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy złożył sprawozdanie o swojej pracy 

w okresie międzysesyjnym. 

 

Ad.6 

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym od dnia 21 

grudnia 2022 roku do dnia 26 maja 2022 r. oraz informację z realizacji uchwał (sprawozdania 

stanowią załącznik do protokołu). 

 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że radni nie zgłosili wniosków i interpelacji w formie 

pisemnej. 

 

Ad.8. 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Gąsawa z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie za 2021 rok oraz informację o wykorzystaniu środków i 

realizacji zadań przez kluby sportowe, które otrzymały dotację na realizację zadania własnego w zakresie 

rozwoju sportu w 2021 roku. 

Sprawozdanie i informacja zostały umieszczone na bip gasawa. 

 

Przed przystąpieniem do głosowania nad projektami uchwał Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się 

do radnych z propozycją, żeby uchwały były odczytywane w zakresie określonym w § 40 ust.1 pkt 1 

Statutu Gminy czyli żeby była odczytywana data i tytuł uchwały – radni jednogłośnie wyrazili zgodę, 

żeby uchwały przed przystąpieniem do głosowania odczytywać w zakresie zaproponowanym przez 

Przewodniczącego Rady Gminy.  

 

 

Ad.9.a. wyrażenia zgody wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami 

kolejnych umów dzierżawy na okres 3 lat nieruchomości gruntowych stanowiących własność 

Gminy Gąsawa. 

Projekt uchwały był szczegółowo omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy i radni 

nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Po krótkim wprowadzeniu w zagadnienie przez Natalię Nowakowską  – Sekretarza Gminy,  radni 

12 głosami „za” podjęli uchwałę Nr XLII/284/2022  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z 

dotychczasowymi najemcami kolejnych umów najmu na okres do 3 lat nieruchomości gruntowych 

stanowiących własność Gminy Gąsawa. 

 

Ad.9.b. wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Gąsawa z Zasobu Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości gruntowych w obrębie ewidencyjnym Oćwieka, 

 

Projekt uchwały był szczegółowo omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy i radni 

nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Po krótkim wprowadzeniu w zagadnienie przez Natalię Nowakowską  – Sekretarza Gminy,  radni 

12 głosami „za” podjęli uchwałę Nr XLII/285/2022  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 



nabycie przez Gminę Gąsawa z Zasobu Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości 

gruntowych w obrębie ewidencyjnym Oćwieka, 

 

Ad.9.c. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomani na 2022 rok, 

 

Wprowadzenie do tego punktu porządku obrad sesji przedstawiła Sekretarz Gminy Natalia 

Nowakowska, która wyjaśniła wszystkim, że zmiana harmonogramu wydatków Gminnego 

Programu Profilaktyki Alkoholowej oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok i wyjaśniła że 

zmiana harmonogramu wydatków Gminnego Programu Profilaktyki Alkoholowej oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok jest związana z włączeniem do budżetu środków 

finansowych za 2021 rok w kwocie 97.225,77 zł., oraz środków które wpłynęły w roku 2022 ze 

sprzedaży napojów alkoholowych za zezwolenie na obrót hurtowy napojami alkoholowymi w 

opakowaniach jednostkowych nieprzekraczających 300 ml  kwocie 25.188,63 zł W związku z tym 

zwiększono wydatki na zwalczanie narkomanii o kwotę 5.000,00 zł oraz na przeciwdziałanie 

alkoholizmowi o kwotę 117.414,40 zł. Dokonana zmiana harmonogramu wydatków jest zgodna z 

klasyfikacją budżetową gminy Gąsawa na 2022 rok. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Nie zgłoszono uwag do przedstawionego projektu  uchwały. Uchwała Nr XLII/286/2022 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok została w głosowaniu 

jawnym podjęta 12 głosami ”za” jednogłośnie . 

 

Ad.9.d. udzielania dotacji celowych ze środków budżetu Gminy Gąsawa dla spółki  wodnej 

na działania związane z bieżącym utrzymaniem wód i urządzeń wodnych oraz na 

dofinansowanie inwestycji na terenie Gminy Gąsawa. 

Wprowadzenie do tego punktu porządku obrad przedstawiła Skarbnik Gminy p. Genowefa 

Bocian - spółki wodne mogą korzystać z pomocy finansowej z budżetu jednostek samorządu 

terytorialnego na bieżące utrzymanie wód i urządzeń wodnych oraz na finansowanie lub 

dofinansowanie inwestycji, zgodnie z art. 443 ust. 2 ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne. 

Zgodnie z art. 443 ust 3 powyższej ustawy Prawo wodne pomoc finansowa polega na udzielaniu 

dotacji celowej w rozumieniu przepisów ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 

z budżetów jednostek samorządu terytorialnego. Na podstawie art. 443 ust. 4 ustawy Prawo wodne 

zasady udzielania dotacji celowej, tryb postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposób jej 

rozliczania określa organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego w drodze uchwały będącej 

aktem prawa miejscowego. Zgodnie z art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 30 kwietnia 2004 r. o 

postępowaniu w sprawach dotyczących pomocy publicznej projekt programu pomocowego 

przewidujący udzielenie pomocy de minimis podlega wyłącznie zgłoszeniu Prezesowi Urzędu, 

który w terminie 14 dni może przedstawić zastrzeżenia dotyczące przejrzystości zasad udzielania 

pomocy. Na podstawie art. 7 ust. 3a wyżej wymienionej ustawy o postępowaniu w sprawach 

dotyczących pomocy publicznej projekt programu pomocowego przewidujący udzielenie pomocy 

de minimis w rolnictwie lub rybołówstwie podlega wyłącznie zgłoszeniu ministrowi właściwemu 

do spraw rolnictwa, który w terminie 14 dni może przedstawić zastrzeżenia dotyczące 

przejrzystości zasad udzielania pomocy 

Projekt Uchwały Rady Gminy w Gąsawie w sprawie udzielania dotacji celowych ze środków 

budżetu Gminy Gąsawa dla spółki wodnej na działania związane z bieżącym utrzymaniem wód i 

urządzeń wodnych oraz na dofinansowanie inwestycji na terenie Gminy Gąsawa został zgłoszony 



Prezesowi Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów oraz Ministrowi Rolnictwa i Rozwoju 

Wsi pismami z dnia 1 grudnia 2021 r. znak: OOD.033.36.2021. Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

pismem z dnia 21 grudnia 2021 r. (data wpływu do Urzędu 22.12.2021r.) znak: 

BF.pp.0220.981.2021 oświadczył, że nie zgłasza uwag do projektu ww. uchwały. Prezes Urzędu 

Ochrony Konkurencji i Konsumentów pismem z dnia 9 grudnia 2021 r. (data wpływu do Urzędu 20 

grudnia 2021 r.) znak sprawy: DMP-2.530.327.2021 wniósł uwagi projektu uchwały. Pismem z 

dnia 19 stycznia 2022 r. ponowienie został przesłany projekt ww. uchwały do  uwzględniający w 

całości zastrzeżenia do pierwotnej treści projektu uchwały. Prezes Urzędu Ochrony Konkurencji i 

Konsumentów nie zgłosił zastrzeżeń do przedmiotowego projektu uchwały (korespondencja 

mailowa z dnia 4 lutego 2022 r. - data wpływu do Urzędu 7 lutego 2022 r.). 

W dyskusji radny Jacek Mielcarzewicz pytał ile będzie wynosiła dotacja dla spółki wodnej w 

2022 roku. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że 8 tys. zł i środki te są zabezpieczone w budżecie gminy. 

Radni 12 głosami „za”( jednogłośnie ) podjęli uchwałę Nr XLII/287/2022 w sprawie udzielania 

dotacji celowych ze środków budżetu Gminy Gąsawa dla spółki  wodnej na działania związane 

z bieżącym utrzymaniem wód i urządzeń wodnych oraz na dofinansowanie inwestycji na 

terenie Gminy Gąsawa. 

 

Ad.9.d. wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Gąsawa na 2022 rok. 

W budżecie Gminy Gąsawa na 2022 rok dokonano zmian, które polegały na zwiększeniu: 

dochodów o kwotę 176.052,01 zł , wydatków o kwotę 417.484,22 zł,  deficytu budżetowego o 

241.432,21 zł oraz na zmianach w działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej. 

Po stronie dochodów zwiększono budżet o kwotę 176.052,01 zł, w tym: 

Zaplanowano dochody w kwocie 5.450,00 zł jako wpływy z tytułu kar i odszkodowań 

wynikających  

z umów - dotyczy wiaty w Biskupinie.  

Zwiększono dotację celową otrzymaną z budżetu państwa na zadania bieżące realizowane przez 

gminę na podstawie porozumień z organami administracji rządowej w wysokości  17.900,00 zł   

jako środki na dofinansowanie własnych zadań bieżących gmin, powiatów, (związków gmin, 

związków powiatowo gminnych, związków powiatów) samorządów województw, pozyskane z 

innych źródeł, na podstawie informacji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego BW.III.5230.63.2022 z 

dnia 14 kwietnia 2022 r.  Zwiększono plan dochodów o  5.179,99 zł - środki z Funduszu Pomocy na 

podstawie Ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa na: 

1. Nadanie numeru pesel na wniosek 

2. Wykonanie zdjęcia osobie ubiegającej się o nadanie numeru pesel 

w związku z informacją Wojewody Kujawsko Pomorskiego WFB.I.3121.3.43.2022 z dnia 18 

maja 2022 r. 

Wprowadzono środki jako wpływy rozliczeń z lat ubiegłych - zwrot za palety w kwocie 1.180,80 zł.  

Dokonano korekty działu, rozdziału i paragrafu klasyfikacji budżetowej środków otrzymanych 

z Funduszu Pomocy w wysokości 491.400,00 zł, zgodnie z informacją Wojewody Kujawsko 

Pomorskiego WFB.I.3121.3.11.2022 z dnia 12 kwietnia 2022 r. 

Zaplanowano dochód w wysokości 25.188,83 zł jako wpływy z różnych rozliczeń – środki, które 

wpłynęły ze sprzedaży napojów alkoholowych za zezwolenie na obrót hurtowy napojami 

alkoholowymi  

w opakowaniach jednostkowych nieprzekraczających 300 ml.  



Zwiększono plan dochodów w kwocie 87.409,00 zł – wpłaty dotyczące Wspólnej Polityki Rolnej – 

Środki na edukację dzieci z Ukrainy na podstawie informacji Ministerstwa Finansów  nr  

ST3.4752.3.2022.g z dnia 17 maja 2022 r. 

Wprowadzono dochody jako wpływy z tytułu kar i odszkodowań wynikających z umów – 2.273,59  

zł 

Zwiększono plan dotacji celowych otrzymanych z budżetu państwa na realizację zadań bieżących z 

zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie w wysokości 10.220,00 zł na 

podstawie informacji Wojewody Kujawsko Pomorskiego Nr WFB.I.3120.3.31.2022 z dnia 10 maja 

2022 r.  

Wprowadzono dochody jako wpływy z tytułu kar i odszkodowań wynikających z umów w kwocie 

750,00 zł 

Zaplanowano dochody w wysokości 20.500,00 zł  z tego: dofinansowanie w formie dotacji na 

przedsięwzięcie pn. „Usuwanie odpadów z folii rolniczych siatki i sznurka do owijania balotów, 

opakowań po nawozach i typu Big Bag” w kwocie 19.075,00 zł oraz 1.425,00 zł  jako dochód 

własny. Po stronie wydatków zwiększono budżet o kwotę 417.484,22 zł w tym dokonano zmian  

w  działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej a mianowicie: 

Dział Rolnictwo i łowiectwo 

W dziale tym zwiększono wydatek o 5.417,00 zł , w tym: zaplanowano środki w kwocie 6.417,00 zł 

na zwalczanie chorób zakaźnych zwierząt – w związku z pismem  z dnia 12 maja 2022 r.  nr 

PIW.060.40.1.2022 Inspekcji Weterynaryjnej w Żninie na współfinansowanie zabiegów 

polegających na nasączeniu ogrodzenia środkiem zapachowym w związku z wystąpieniem ASF u 

dzika w województwie wielkopolskim w odległości ok 39 km od granicy powiatu żnińskiego – aby 

zabezpieczyć  jego granice,  

w celu ochrony zdrowia zwierząt i dobrostanu dla  ochrony zdrowia publicznego.  

Dokonano zmniejszenia wydatku w kwocie 1.000,00 zł aby zabezpieczyć środki w dziale Kultura 

i Ochrona Dziedzictwa Narodowego w związku z wnioskiem o realizację zadania publicznego w 

trybie pozakonkursowym przez Stowarzyszenie Słuchaczy Uniwersytetu Trzeciego Wieku w 

Gąsawie pn. „Szlakiem Sanktuariów Maryjnych”. 

Dział 600 Transport i łączność  

w dziale tym dokonano zwiększenia  wydatku w kwocie 90.750,00  zł  aby zabezpieczyć środki na 

zakup wraz z montażem wiaty autobusowej w Biskupinie w wysokości 5.450,00 zł, dokonano 

przesunięcia środków pomiędzy następującymi zadaniami inwestycyjnymi : przesunięto kwotę 

298.166,25 zł z zadania Nr 3 Przebudowa drogi nr 130615C w Szelejewie na następujące zadania: 

- Zadanie Nr 1 Przebudowa drogi nr 130604C w Godawach – przesunięcie w kwocie 155.279,61 zł, 

- Zadanie Nr 2 Przebudowa drogi nr 130610C w Łysininie – przesunięcie w kwocie 142.886,64    

oraz zwiększenie wartości o  85.300,00  zł, 

Dział 630 Turystyka 

W dziale tym wprowadzono środki w wysokości 8.906,64 zł w związku ze zwiększonymi 

wydatkami związanymi z przejęciem plaży oraz pola biwakowego w Gąsawie.   

Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa 

W dziale tym dokonano zmniejszenia wydatku o 15.000,00  zł  na doposażenie gabinetu 

stomatologicznego znajdującego się w budynku Szkoły Podstawowej w Gąsawie w niezbędny 

do funkcjonowania i wymagany przepisami, sprzęt medyczny oraz zmiany zadania na Modernizacja 

wraz 

z  remontem istniejącego budynku ośrodka zdrowia w Gąsawie w kwocie 426.000,00 zł.  



Dział 710 Działalność usługowa 

W dziale tym zwiększono plan wydatków w wysokości 17.900,00 zł na realizację prac 

remontowych na mogile zbiorowej Powstańców Wielkopolskich z 1919 r., usytuowanej na terenie 

cmentarza  parafialnego 

w Gąsawie, w związku z dotacją przyznaną przez Wojewodę Kujawsko Pomorskiego.  

Dział 750 Administracja publiczna  

W dziale tym zwiększono środki w kwocie 50.000,00 zł   na różne wydatki na rzecz osób 

fizycznych. 

Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa  

W dziale tym dokonano zwiększenia wydatku o 496.579,99 zł, w tym: 

o 5.179,99 zł na: 

1. Nadanie numeru pesel na wniosek 

2. Wykonanie zdjęcia osobie ubiegającej się o nadanie numeru pesel w związku z informacją 

Wojewody Kujawsko Pomorskiego WFB.I.3121.3.43.2022 z dnia 18 maja 2022 r. 

Na podstawie informacji Wojewody Kujawsko Pomorskiego WFB.I.3121.3.11.2022 z dnia 12 

kwietnia 2022 r.  dokonano korekty wydatku pomiędzy działami i paragrafami klasyfikacji 

budżetowej w wysokości 491.400,00 zł     oraz przesunięć  pomiędzy paragrafami klasyfikacji 

budżetowej w celu umożliwienia realizacji zadań z zakresu ochrony przeciwpożarowej w kwocie 

4.000,00 zł. 

Dział 758 Różne rozliczenia 

W dziale tym dokonano zmniejszenia wydatku o 497.817,00 zł, w tym:   

- zmniejszono  rezerwę  w wysokości 6.417,00 zł  na zwalczanie chorób zakaźnych zwierząt – w 

związku z pismem  z dnia 12 maja 2022 r.  nr PIW.060.40.1.2022 Inspekcji Weterynaryjnej w 

Żninie z powodu występowania ASF u dzika. 

- dokonano zmniejszenia wydatku pomiędzy działami rozdziałami  i paragrafami klasyfikacji 

budżetowej w wysokości 491.400,00 zł 

    Dział 801 Oświata i wychowanie 

W dziale tym dokonano zwiększenia wydatku w kwocie 104.682,59 zł, z tego: 

- 87.409,00 zł - Środki na edukację dzieci z Ukrainy na podstawie informacji nr Ministerstwa 

Finansów  nr ST3.4752.3.2022.g z dnia 17 maja 2022 r. 

· 15.000,00 zł na doposażenie gabinetu stomatologicznego znajdującego się w budynku Szkoły 

Podstawowej w Gąsawie w niezbędny do funkcjonowania i wymagany przepisami sprzęt 

medyczny. 

-zwiększono wydatek rzeczowy  ( z tytułu kar i odszkodowań wynikających z umów) – 2.273,59  zł 

Dział 851 Ochrona zdrowia 

W dziale tym zwiększono  wydatki o 122.414,40 zł na realizację programu zwalczania narkomanii 

oraz profilaktyki alkoholowej 

Dział 852 Pomoc Społeczna  

W dziale tym zwiększono wydatki o 11.138,00 zł, w tym zwiększono plan o 10.220,00 zł na 

podstawie informacji Wojewody Kujawsko Pomorskiego Nr WFB.I.3120.3.31.2022 z dnia 10 maja 

2022 r.  

na zabezpieczenie środków na realizację specjalistycznych usług opiekuńczych na podstawie 

umowy zlecenia przez pedagoga i logopedę oraz dokonano zmniejszenia środków w wysokości 



918,00 zł  pomiędzy działami rozdziałami i paragrafami klasyfikacji budżetowej aby zapewnić 

środki na dokonanie odpisów  

na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych oraz na zakup drukarki oraz urządzenia 

wielofunkcyjnego 

w kwocie 9.180,00 zł.  

 Dział 855 Rodzina 

W dziale tym dokonano zmniejszenia wydatku w wysokości 918,00 zł  aby  zapewnić środki na 

dokonanie odpisów na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych w dziale pomoc społeczna oraz 

dokonano korekty wydatku pomiędzy działami rozdziałami i paragrafami klasyfikacji budżetowej w 

kwocie 27.280,00  zł aby zapewnić środki na zakup drukarki, urządzenia wielofunkcyjnego w 

dziale pomoc społeczna oraz zabezpieczenia środków w związku z realizacją zadań dotyczących  

świadczenia wychowawczego.   

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  

W dziale tym zabezpieczono środki w wysokości 22.430,80 zł, w tym: 1.930,80 zł na wykonanie 

linii kablowej oświetlenia drogowego w Biskupinie w pasie drogi gminnej dz. Nr 211/5 oraz 

20.500,00 zł na  przedsięwzięcie pn. „Usuwanie odpadów z folii rolniczych siatki i sznurka do 

owijania balotów, opakowań po nawozach i typu Big Bag” 

Dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

W dziale tym zabezpieczono środki w kwocie 1.000,00 zł na realizację zadania publicznego w 

trybie pozakonkursowym przez Stowarzyszenie Słuchaczy Uniwersytetu Trzeciego Wieku w 

Gąsawie pn. „Szlakiem Sanktuariów Maryjnych”. 

Po dokonaniu powyższych zmian budżet gminy Gąsawa na 2022 rok przedstawia się następująco: 

Dochody budżetowe 46.834.845,53 zł ,wydatki budżetowe 49.640.866,09 zł, deficyt budżetowy 

2.806.020,56 zł. Źródło pokrycia deficytu budżetowego to: 

1) przychody jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków pieniężnych 

na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w 

odrębnych ustawach – 766.216,34 zł 

2) niewykorzystane środki pieniężne z tytułu realizacji zadań określonych w programie profilaktyki 

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz zwalczania narkomanii w kwocie 97.225,77 zł 

3) wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt. 6 ustawy -  99.820,10 zł. 

W dyskusji nad przedstawionym projektem uchwały głos zabrali: 

Na początku Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił  że nastąpiła alokacja środków za wszczepienia 

i środki te były przeznaczone na remont i wyposażenie gabinetu stomatologicznego w Szkole w 

Gąsawie, na remont dachu budynku w którym mieści się rehabilitacja oraz na założenie windy dla 

osób niepełnosprawnych w budynku Urzędu Gminy , jednocześnie poinformował, że środki które 

zostały przeznaczone na założenie windy w Urzędzie Gminy mogą być za małe ponieważ koszty 

założenia windy to około 400.000,00 zł, w związku z tym Przewodniczący Rady Gminy 

zaproponował żeby środki te przeznaczyć na remont ośrodka zdrowia w Gąsawie,. Poinformował 

również, że zgłosiła się osoba  która chce prowadzić POZ, Pan ten zostanie zaproszony na 

najbliższą sesje żeby przedstawić swoje założenia, co do otwarcia POZ w Gąsawie. 

Wójt Gminy  wyjaśnił, że podmiot który chce prowadzić POZ w Gąsawie cały czas podtrzymuje 

decyzję o otwarciu POZ w Gąsawie. Ponadto Wójt Gminy poinformował, że w Szkole 

Podstawowej w Gąsawie został otwarty gabinet stomatologiczny dla dzieci ze Szkoły Podstawowej 

w Gąsawie i Laskach Wielkich prowadzi go p. Urszula Korzeniowska z Wągrowca. 



Radny leszek Kranz pytał, czy budynek na ul. Półwiejskiej został ju z zdany przez Panią Dyrektor 

jednocześnie podkreślił, że jak najbardziej jest za tym żeby przeznaczyć środki na remont tego 

budynku. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że jest potwierdzenie Dyrektora , że 31 maja br.  budynek będzie 

przekazany. 

Radny Adam Adamczyk – myślę że teraz Pani Dyrektor dotrzyma słowa i teraz już będą mogły 

firmy wejść i ten remont przeprowadzić. 

Radny Roman Szczęsny pytał w jakim zakresie będzie ten remont zrobiony, oraz czy osoba 

zainteresowana określiła się czy to będzie POZ czy tylko gabinety prywatne. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że będzie POZ takie są deklaracje tego Pana, poinformował również że jeżeli 

będzie taka potrzeba to na następną sesję możemy zaprosić Pana zainteresowanego prowadzeniem 

POZ w Gąsawie. 

Radny Jacek Mielcarzewicz  pytał czy jeżeli zostaną pieniądze z remontu budynku po byłym 

ośrodku zdrowia to na co zostaną przeznaczone. 

Wójt Gminy odpowiedział w tym temacie trudno się wypowiadać jeżeli, zostaną to wówczas radni 

zdecydują na co, w tej chwili podstawowy warunek wejść do budynku i określić zakres remontu. 

radny Adam Adamczyk – przypomniał, że budynek był budowany w czynie społecznym przez 

mieszkańców i trzeba go wyremontować. Najpierw trzeba mieć klucze żeby wiedzieć jaki jest koszt 

remontu. 

Radny Józef Goc zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji w temacie remontu budynku po byłym 

ośrodku zdrowia w Gąsawie. 

Wniosek został przegłosowany  - jednogłośnie 12”za” 

Przystąpiono do dyskusji nad propozycjami zmian do budżetu gminy na 2022 rok  

Radny Jacek  Mielcarzewicz pytał czy środki na remont budynku ośrodka zdrowia zostaną 

przesunięte z montażu windy . 

Wójt Gminy potwierdził, że nastąpi zmiana zadania i zamiast założenia windy pieniądze zostaną 

przeznaczone na remont budynku ośrodka zdrowia. 

Radny Adam Adamczyk prosił o wyjaśnienie przesunięcia środków z drogi w Szelejewie i 

zwiększenia o dodatkowe 85.000,00 zł kwoty zadania na budowę dróg  

Wójt Gminy wyjaśnił, że w wyniku przeprowadzonego przetargu oferta złożona na budowę drogi w 

Szelejewie była niższa niż planowano natomiast w Łysininie oferent który wygrał przetarg się 

wycofał a kolejna oferta była wyższa o 85.000,00 zł w związku z tym trzeba było te środki dołożyć. 

Radny Jan Goc pytał o zakup drukarki dla GOPS w Gąsawie – miał być złożony wniosek do 

Wojewody o refundację zakupu tej drukarki . Środki w kwocie 85.000,00 zł na drogi musimy 

wydać z budżetu gminy w związku z tym pytał skąd te pieniądze zostały zabrane. Pytał również o 

fundusz wsparcia jak również czego dotyczą środki finansowe w kwocie 50.000,00 zł w dziale 

administracja publiczna różne wydatki na rzecz osób fizycznych 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, : 

-  wniosek został do wojewody złożony , ale najpierw trzeba zakupić z własnych środków  a później 

będzie refundacja, 

- dodatkowe środki finansowe na drogi – został zwiększony kredyt, 

- fundusz wsparcia są to pieniądze dla uchodźców z Ukrainy, 

- różne wydatki na rzecz osób fizycznych – 50.000,00 zł są to środki na diety dla radnych na 

najbliższe dwa miesiące 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek o przesunięcie środków 



na remont budynku ośrodku zdrowia  rezygnując jednocześnie z budowy wind dla osób 

niepełnosprawnych w Urzędzie Gminy. 

Za wnioskiem głosowało 11 radnych i 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała Rady Gminy Nr XLII/288/2022 w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy została 

w głosowaniu jawnym podjęta 12 głosami „za”. 

 

Ad.9.f. wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy na lata 2022-2032 

Uchwała Nr XLII/289/2022 po uprzednim odczytaniu przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy p. Romana 

Szczęsnego w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2022-2032 

został w głosowaniu jawnym podjęta 12 głosami „za” ( jednogłośnie ). 

Ad.10. Wolne głosy i wnioski 

Radny Józef Goc – zwrócił się z pytaniem kiedy będą powieszone z powrotem gabloty na puchary w hali 

sportowej w Gąsawie  - zaznaczył, że to jest dorobek sportowy LKS i dobre imię gminy. 

Wójt Gminy odpowiedział, że jest propozycja aby wszystkie trofea były wyeksponowane w budynku na 

stadionie w którym ma siedzibę LKS . 

Radny Jacek Mielcarzewicz – stwierdził, że pomysł żeby przenieść na stadion nie jest zbyt trafny te puchary 

mają świadczyć o zdobytych medalach, należy przemyśleć  wszystko i dążyć do tego żeby puchary wróciły 

na swoje miejsce. 

Karol Wrzesiński – kierownik referatu oświaty, sportu, i turystyki w Urzędzie Gminy w Gąsawie wyjaśnił, 

że hala sportowa została odnowiona. Poinformował że jest pomysł żeby wszystkie puchary i medale które 

były w gablotach na hali sportowej były przeniesione  do budynku na stadionie w Gąsawie kiedy również w 

tym budynku będzie zrobiona sala sesyjna  i całe środowisko hokejowe jest na stadionie, na zakończenie 

dodał że nie jest to gorsze miejsce niż hala. 

Radny Leszek Kranz pytał kiedy rozpoczną się bieżące remonty dróg oraz kiedy zostanie zakupiony do 

Zakładu Robót Publicznych nowy samochód. 

Wójt Gminy odpowiedział, że bieżące remonty dróg  rozpoczną się jak będą odpowiednie warunki 

atmosferyczne 

Jeżeli chodzi o zakup nowego samochodu do Zakładu Robót Publicznych są prowadzone rozmowy, ale 

problemem jest cena, mimo to Kierownik podkreślił że będzie się starał poszukać samochodu w ramach 

przeznaczone na ten cel kwoty w budżecie gminy. Poinformował, że przegląd techniczny obecnego 

samochodu jest ważny do marca 2023 roku. 

Radny Leszek Kranz pytał jak wygląda obiekt Zielona Szkoła, w jakim jest stanie technicznym oraz czy jest 

duże zainteresowanie tym obiektem. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Laskach Wielkich poinformowała, że w okresie pandemii nie było 

zainteresowania wynajmem tego obiektu. Dodała że zostało przeprowadzonych dużo prac remontowych w 

tym obiekcie zostały wyremontowane. 

Radny Jacek Mielcarzewicz po raz kolejny informował, że jest brak informacji od kierowników jednostek 

oświatowych o pracy poszczególnych jednostek oświatowych. Pytał również o to ile na dzień dzisiejszy na 

terenie naszej gminy przebywa uchodźców wojennych z Ukrainy. 

Paweł Kranz pracownik UG w Gąsawie odpowiedział że zgodnie z raportem na dzień dzisiejszy na terenie 

naszej gminy przebywa 450 osób uchodźców z Ukrainy pozostali wracają na Ukrainę lub przemieszczają się 

do większych aglomeracji. 

Józef Szmiel sołtys z Łysinina zwrócił się z pytaniem czy droga w Łysininie będzie robiona jeszcze w tym 

roku. 

Wójt Gminy odpowiedział że jeżeli sa już zabezpieczone środki w budżecie gminy na ten cel w wymaganej 

wysokości  to na początku przyszłego tygodnia będzie podpisana umowa. 

Maria Warda sołtys z Gogółkowa  zwróciła się z następującymi pytaniami do Wójta Gminy: 



 dlaczego w roku 2023 nie będzie funduszu sołeckiego oraz ile gmina traci w związku z tym środków 

z dofinansowania, 

 szczegółowe skontrolowanie budowy placu zabaw w Gogółkowie z funduszy rządowych, 

 szczegółowe skontrolowanie budynku po przychodni ośrodka zdrowia w Gąsawie, jest 

niedopuszczalne żeby wisiał na płocie budynku gminnego baner dotyczący protestu budowy chlewni 

w Marcinkowie Górnym również teren wokół tego budynku pozostawia wiele do życzenia.    

Wójt Gminy odpowiedział,  że środki z funduszu sołeckiego zostały przeznaczone jako udział własny na 

inwestycje i zasadność niekwestionowana. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że podmiot leczniczy kontroluje NFZ,  a nie Wójt Gminy. 

Radna Danuta Tomaszewska wnioskowała o odświeżenie pasów dla pieszych przy byłym kiosku „ RUCH” 

w Gąsawie. 

Radny Jacek Mielcarzewicz zwrócił się z prośba o naprawienie elewacji na budynku starej szkoły w 

Gąsawie. 

Mirosława Koc sołtys z Biskupina zwróciła się z następującymi pytaniami 

 kiedy będzie zrobiony grzybek wiata w Biskupinie, Tadeusz Gołębiewski pracownik UG wyjaśnił że 

została podpisana umowa na dofinansowanie budowy grzybka wiaty w Biskupinie i realizacja może 

być jeszcze w tym roku takie są zamierzenia 

 modernizacja drogi Biskupin – Marcinkowo jaki termin realizacji, Tadeusz Gołębiewski pracownik 

UG poinformował, że została zrobiona dokumentacja na tą drogę i został złożony wniosek o 

dofinansowanie  z programu „Polski Ład” i czekamy na rozstrzygnięcie naboru koszt ok. 1.800,00 zł  

i w  

 dokonać remontu komina na budynku świetlicy i remizy strażackiej – Wójta Gminy odpowiedział, 

jeżeli chodzi o naprawę komina  przyjedzie pracownik UG z kominiarzem i sprawdzą to. 

 umieścić tablicę z rozkładem jazdy na przystanku PKS przy parkingu MA w Biskupinie, - będzie 

zamontowana tablica z rozkładem jazdy 

 remont wiaty przystankowej w Biskupinie w centrum – prośba żeby zobaczyć jak wygląda remont 

tej wiaty  żeby wnieś dalsze postępowanie  - remont wiaty będzie zrobiony. 

Przewodniczący Rady Gminy pytał jaki jest koszt budowy wiaty grzybka w Biskupinie, nawiązał również do 

tego że o ten grzybek to mieszkańcy wnioskowali od kilku lat na zebraniach wiejskich jak również składali 

wnioski do Urzędu Gminy. 

Tadeusz Gołębiewski kierownik referatu inwestycji w UG w Gąsawie poinformował, że dokumentacja na 

budowę tej wiaty była robiona 5 lat temu i koszt budowy był wówczas 120.000,00 zł  biorąc pod uwagę 

Panujące warunki  oraz ceny materiałów budowlanych  w dniu dzisiejszym to koszt ten będzie znacznie 

większy. 

Radny Józef Goc pytał czy już były prowadzone rozmowy przez grupę zakupową na temat cen energii w 

następnych latach. Pytał również o to ilu uczniów uczęszcza do naszych placówek oświatowych z Ukrainy. 

Wójt Gminy odpowiedział, że jeszcze nie zostało to rozstrzygnięte., do placówek oświatowych Gminy 

Gąsawa uczęszcza obecnie około 100 uczniów z Ukrainy. 

 

Ad.11. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady XLII sesji Rady Gminy. 

 

 

Protokolant:       Przewodniczący Rady Gminy 
M.Majda       

         Mariusz Kazik 

 

 

 

 

  


